
Pohjanmaan järjestöneuvottelukunta 
Aika: 15.11.2022 klo 13.12–15.25  
Paikka: Pohjanmaan liitto, Kärppä-kokoushuone ja Teams-kokous 
 

Läsnä Varsinainen jäsen   Varajäsen   

Järjestö- ja 
yhdistysjäsenet 

Yleinen terveyden ja hyvinvoinnin 
edistäminen  

   

 Kirsi Ikäheimonen  (x)   
 Markku Pulli  (x) Tuula Jäntti (x) 
 Ari-Pekka Toivari  (x) Bengt Beijar (-) 
 Potilas- ja omaisjärjestö    
 Jarmo Luoma  (x)  Kurt Jäntti (-) 
 Markku Suoranta (x)   
 Henna Minkkinen  (x) Jukka Heiskanen (-) 
 Vammaisjärjestö    
 Marjo Luomanen (x) Susanne Tuure  (-) 
 Bengt Ahlvik  (-) Anna Caldén (x) 
 Hanna Lahti (x)  Markku Kallio  (-) 
 Mielenterveys- ja -omaisjärjestö    
 Christer Rönnlund (-)    
 Leena Pakkanen  (x)    
 Lapsi- ja perhetyö- sekä nuorisojärjestö    
 Eeva-Maria Latva-Rasku  (x)  Rui Rocha  (-) 
 Marko Miesmaa (-)   
 Ikääntyneiden järjestö    
 Pia Berg  (x)  Patrick Ragnäs (-) 
 Kulttuuri ja   

kulttuurinen moninaisuus 
   

 Mikaela Smedinga (x)   
 Sahra Mohamud  (x) Ramieza Mahdi (-) 
 Harri Niskanen (x)  Raija Koivisto  (x) 
 Elinkeinoelämä    
 Tommi Mäki  (-)  Mikael Häggdahl (-) 
 Luonto, ympäristö ja kestävä kehitys    
 Sonja Grönholm (-)  Carl-Anders Lundberg (-) 
 Kuluttajat, kylät ja asukkaat    
 Ritva Mertaniemi (-)    
 Turvallisuus ja varautuminen    
 Marja-Riitta Vest (x)    
 Rolf Sund  (-) Kirsi Wik  (x) 
 Leader-toiminta    
 Matti Jaskari   (x)   
 Mathias Högbacka  (-) Piritta Syrjälä (x) 
Asiantuntijat Pohjanmaan hyvinvointialue    
 Sari West (x) Tuija Kivioja (x) 
 Länsi- ja Sisä-Suomen aluehallintovirasto    
 Harri Varhama (-) Esa Huolman (x) 
 Pohjanmaan ELY-keskus     
 (Odottaa jäsentä) 

SOSTE Suomen sosiaali- ja terveys ry 
Kirsi Ala-Jaakkola 

( ) 
 
(x)  

Petri Svanbäck (-) 

Pohjanmaan liitto Maakuntahallitus     
 Henrik Antfolk (x) Riitta Pääjärvi-Myllyaho (x) 



 Henkilöstö    
(Valmistelija) Lotta Pitkänen (x)   
 Irina Nori (x)   
 Varpu Rajaniemi (x)   

 

Esityslista: 

1. Kokouksen avaus sekä läsnäolijoiden toteaminen  
 

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi.  

2. Esityslistan hyväksyminen  

Päätös: Esityslistaan vaihdettiin asioiden käsittelyjärjestystä. Esityslista hyväksyttiin muutosten jälkeen.  

3. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 

Päätös: Pöytäkirja hyväksyttiin.  

4. Kysely  

Järjestöneuvottelukunnan jäsenille ja varajäsenille on lähtenyt Lyyti-kysely liittyen toiminnan 
aloittamiseen. Vastauksia käytetään järjestöneuvottelukunnan toiminnan ja Pohjanmaan liiton 
yhteistyön ja osallisuustoiminnan kehittämiseen ja arviointiin.  Puheenjohtaja esitteli kyselyn 
vastauksia.  

Puheenjohtaja avasi keskustelun.  

Järjestöjen rooli murroksessa ja uudelleen jakoa on tehtävä. Mm. kokonaisturvallisuuden 
varautumiskenttä on muuttumassa, keskusjärjestöjen on mietittävä roolia. HYA:n ja järjestöjen 
kesken on haastetta löytää vastinparia tiettyihin teemoihin. Järjestöt pitäisi ottaa jo ajoissa 
mukaan. Meneillään olevista hankkeista ja toiminnasta on tärkeä tuoda tietoa 
järjestöneuvottelukunnalle. 

Järjestökenttä on murroksessa. Kysely on hyvä, se toi konkreettisia asioita esiin, joita voidaan 
kehittää, ja järjestöneuvottelukunnan toiminta koetaan tärkeäksi kaksikielisyyden takia sekä siksi, 
että tehdään yhteistyötä Hyvinvointialueen kanssa.  

Vastausprosentti oli hyvä, mutta olisi voinut olla korkeampikin. Vastaukset todistavat, että 
järjestöneuvottelukunta on tärkeä ja sen toimintaan on sitouduttu. Järjestöneuvottelukunnan 
kautta järjestöt pääsivät selvästi paremmin mukaan Hyvinvointialueen valmisteluun, kuin olisivat 
päässeet ilman sitä.  

Lomaketta ei välttämättä ollut helppo täyttää, mutta tällaista neuvottelukuntaa tarvitaan ihan 
varmasti.  

Yhteenvetona, että järjestöjen rooli on muutoksessa ja pitää miettiä, mikä on järjestöjen rooli 
tulevaisuudessa. HYA:n kanssa yhteistyötä tulisi tiivistää. Alku ollut hyvä ja toiminta on vasta alussa. 
Myös kaksikielisyys on tärkeä.  

Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi. Kyselyn vastaukset lähetetään 
järjestöneuvottelukunnan jäsenille.  

 

 



5. Järjestöneuvottelukunnan toiveet keskusteluista ja keskustelun alustajista  

Järjestöneuvottelukunnassa on tarkoitus tuoda esille järjestöjä koskevia asioita. Keskustelun aiheita 
ja ehdotuksia keskustelujen alustajiksi toivotaan.  

Puheenjohtaja avasi keskustelun.  

Teemoja:  

• Vapaaehtoistoiminnan osaamisen tunnustaminen ja tunnistaminen. Esim. digitaaliset 
osaamismerkit. Paljon mietitään, miten nuoria saadaan mukaan. Nuori voisi esim. saada 
osaamismerkin, jota voi hyödyntää työnhaussa. Voidaan miettiä, mitä tarvitaan, jotta 
voidaan vastata tulevaisuuden osaamishaasteisiin. Vapaaehtoistoiminta nostaa nuoret 
usein ohi työnhaussa. Pitää muistaa ottaa huomioon myös jaksaminen.  

• Rahoitus. Vaikuttaa monelle, joten tästä toivotaan lisää tietoa ja valmistavaa analyysiä. 
• Kokemustoimijoiden hyödyntäminen.  
• Projektiosaamisen kehittäminen, erityisesti projektien johto ja hallinta.  
• Edunvalvonta keskusjärjestöihin. Esim. fyysiset kokoukset edelleen Helsingissä. Alueellisen 

toiminnan vahvuus yhteiskunnan murroksen myötä.  
• Maahanmuutto ja kotouttamistyö. Varpu Rajaniemi kertoi TEM:in hausta kotouttamistyötä 

tekeville toimijoille. Hakemuksia voidaan tehdä myös yhteistyössä.  
• Maailman tilanne. Pitäisi taata järjestöjen toimintaedellytykset ja yhteistyö yhdistysten 

kesken.  
• Rahoituksen lisäksi muu yhteiskunnan tuki, esim. toimitilat, luennot, yhdessä tekeminen. 
• Järjestökentän laajuus ja moninaisuus, moninaisuuden esille tuominen.  
• Vapaaehtoistyön tarina, esim. ulkomaalaistaustaisten kertomana. 
• Aktiivisuus, järjestökenttä rajoittuu aika suppeaan määrään ja tarvitaan lisää aktiivisia 

yhdistystoimijoita. 
• Eduskuntavaalit. Yhteistyö ehdokkaiden suuntaan.    

Päätös: Järjestöneuvottelukunnan toiveet kirjattiin muistiin.  

6. Ajankohtaiset terveiset työryhmistä 
 

Työryhmien koordinaattorit kertovat ajankohtaiset terveiset työryhmien toiminnasta.  
 
Sotetyöryhmä:  

• Sotetyöryhmän kokous 28.11. klo 13.00–14.30 Teamsissä ja POHY:llä.  
• Järjestöavustusten suunniteltu aikataulu. Järjestöedustajina Henna Minkkinen ja Markku 

Pulli. Hytejaosto kokoontuu 16.11. Keskustelutilaisuus kuntien kanssa marraskuussa, 
markkinointi- ja ilmoitus tammikuussa, avustusaikataulun hakuprosessikaavio lähetetään 
järjestöneuvottelukunnalle, kun se on valmis. Summa 200 000 €.   

 
Järjestöyhteistyö -työryhmä ja viestintätyöryhmä 

• Työryhmät ovat kokoontuneet yhdessä 13.9.2022 ja 8.11.2022. Kokouksissa on käyty läpi 
ryhmien kokoonpanoja, jotka ovat vielä muotoutuneet tapaamisten aikana. 

• Työryhmissä käytiin yhdessä niille järjestöneuvottelukunnassa kirjatut toiminnan tavoitteet 
ja niistä on keskusteltu.  

• Sihteeri on lähettänyt muistion järjestöneuvottelukunnalle.  
 

 
 



Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetun informaation tiedoksi. 

7. Vuoden järjestöystävällinen kunta 2022-palkinnon työstäminen 
  
Raija Koivisto kertoi suunnittelusta ja aikataulusta.  
 
Järjestöneuvottelukunnan sihteeristö valitsee voittajan, joka palkitaan syksyllä 2023. Voittajan 
lisäksi myönnetään kunniamainintoja hyvistä järjestöyhteistyön käytännöistä. 
Kampanja lanseerataan joulukuussa yhteistyössä Pohjanmaan liiton, Pohjanmaan 
järjestöneuvottelukunnan ja Pohjanmaan Yhdistysten kanssa.   
 
Kriteerit:  

• Tunnistaa ja tunnustaa järjestöt tasavertaisina kumppaneina 
• Mahdollistaa asukkaiden aktiivisen osallistumisen 
• Nimeää järjestöyhdyshenkilön sekä kutsuu järjestöt säännöllisesti koolle 
• Tarjoaa järjestöjen käyttöön maksuttomia tiloja 
• Maksaa järjestöavustuksia 
• Viestii järjestötoiminnasta asukkaille 

Päätös: Järjestöneuvottelukunta hyväksyi kampanjan aloituksen. Viestintätyöryhmä ja POHY jatkavat 
valmistelua. Asian käsittely jatkuu seuraavassa kokouksessa.  

8. Järjestöneuvottelukunnan innovaatiotyöpaja 

Työpajassa mietitään uusia tapoja järjestöyhteistyöhön ja järjestöneuvottelukunnan toimintaan. 
Työpajan järjestää POHY:n Innovativa föreningar i Österbotten -projekti vuoden 2023 alussa. 

Innohankkeessa kehitetty innovaatiotyöpajamalli. Se voidaan toteuttaa kahtena tai yhtenä 
kahdentunnin työpajana. Työpaja on käytännönläheinen. Toni Sjöblom ja Jonna Oja ottavat 
yhteyttä sopivista ajankohdista.  

Päätös: Järjestöneuvottelukunta päätti osallistua innovaatiotyöpajaan.  

 
9. Tiedoksi annettavat asiat  

- Osallisuusareenan palaute – Raija Koivisto kertoi palautteesta.  
o Palaute oli hyvää, ja jatkoa toivottiin. Puheenvuorot olivat inspiroivia. Mukana oli mm. 

monipuolisesti erilaisia yhdistyksiä ja teemoja.  Tulevaisuudessa toivottiin mm. 
tapahtumia aisteille, ideointia hyvinvointiin ja yhdessä olemiseen ja monipuolisesti eri 
yhdistystoimintaan liittyviä tai vaikuttavia teemoja.   

- Vierailu Malmösta (Ruotsi) Pohjanmaan liittoon 
o Edellisessä kokouksessa kerrottiin Malmövierailusta, jonka Innovatiiviset järjestöt 

Pohjanmaa -hanke (POHY) järjestää Pohjanmaan liittoon. Tilaisuutta jouduttiin 
siirtämään ja uusi päivämäärä vierailulle on 1.2.2023 klo 13–15 Pohjanmaan liitossa 
(Kärppä-kokoushuone).  

o Jos joku vielä haluaa mukaan, niin voi ottaa yhteyttä Lotta Pitkäseen. 
- Sitra Lab 4 -muutosohjelma  

o Pohjanmaan hyvinvointialue, Pohjanmaan liitto ja Pohjanmaan yhdistykset, ns. Team 
Ostrobothnia, valittiin syksyllä 2022 mukaan Sitra Lab -muutosohjelmaan kehittämään 
ja kokeilemaan uusia kunnallisen vaikuttamisen tapoja.    

 



o Ohjelmaan haki yhteensä 21 tiimiä ympäri Suomen, joista Pohjanmaa oli yksi kuudesta 
valitusta. Tiimien yhteisenä tavoitteena on löytää uusia ja innovatiivisia osallisuuden 
tapoja, joiden avulla voidaan lisätä kansalaisten suoraa vaikuttamista. 

o Kehittämistyötä viedään eteenpäin kolmen organisaation yhteisvoimin. Pohjalaistiimin 
kokoonpanoon kuuluvat Pohjanmaan hyvinvointialue, Pohjanmaan liitto sekä 
Pohjanmaan Yhdistykset ry. (POHY).  

- Palkkatukiuudistuksen eteneminen 
o Välityömarkkinat ovat tarjonneet vuosien ajan kevennettyä työtä heikoimmassa 

työmarkkinatilanteessa oleville henkilöille. Voimaan tullessaan palkkatukiuudistus 
pahimmillaan merkitsisi välityömarkkinoiden merkittävää pienentymistä, koska 
palkkatuettua työtä ei olisi tarjolla yhtä paljon kuin aiemmin. Esimerkiksi Vaasan SPR:n 
kirpputoritoiminnan mahdollisuus työllistää palkkatuella pienenisi merkittävästi tai 
loppuisi kokonaan uudistuksen tullessa voimaan. Alueen kansanedustajien kanssa asiaa 
on pyritty viemään eteenpäin eduskunnassa. Lain voimaantulosta ei tällä hetkellä ole 
tarkempaa tietoa.  

 
Päätös: Järjestöneuvottelukunta merkitsi annetut informaatiot tiedoksi.  
 
10. Muut asiat 

- Järjestöedustajan valinta nuorisovaltuustoon (Sari West / Kirsi Ikäheimonen)  
o Raija Koivisto ehdottaa, että kysytään Seitti-nuorilta.  

- Pohjanmaan pelastusalan liiton nuorten gaalassa on yli 140 nuorta mukana 
- Onnistumisen ilta, Vaasan yliopistoseura yrittäjien kanssa 23.11. klo 18 Teemana rohkeus.  
- Sijoitusilta tulossa ensi vuonna 
- Ystävänpäivänä Vaasan yliopistoseura tukee Vaasa Spouse -ohjelmaa  
- Järjestöjen kannattaa vielä ilmoittautua mukaan järjestötyöllistämisen 

vertaiskehittämisohjelmaan (POHY yhteistyössä VATESin kanssa), erittäin ajankohtainen nyt 
koska palkkatukiuudistus on menossa: 
https://www.vates.fi/tapahtumalista/vertaiskehittamisen-ohjelma.html 

- POHY:n jäsenkirje kannattaa tilata. Siellä on järjestökenttää koskevia ajankohtaisia asioita.  
- Maakuntahallitus kokoontuu 15.11.2022 klo 18.00–20.00. Siellä käsitellään 

järjestöneuvottelukunnan toimintasuunnitelma, -sääntö ja muutokset kokoonpanossa.  
- Sams jakaa toimintatukea sosiaali- ja terveysjärjestöille, Svenska kulturfondenin tuella. Sams on 

myös lanseerannut uutiskirjeen. 
 

11. Kokouksen päättäminen 

Seuraavan kokouksen ajankohta. Sihteeristön ehdotus: 24.1.2023 klo 13–15.   

 

https://www.vates.fi/tapahtumalista/vertaiskehittamisen-ohjelma.html

